
J e g y z ő k ö n y v

Készült: Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2012. március 13-án 15:00  órai kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal 
tanácstermében megtartott  nyílt üléséről.

Jelen vannak:  Dzsupin Imréné  elnök, Borbás Elvira tag, Füzesi Péter Pálné tag.

Meghívottak:   Juhász Sándor polgármester
  Dr. Páczi Antal alpolgármester
  Szalai Gábor OKKSB  elnök
  Dr. Pácziné Félix Anna PTB elnök
  Dr. Külüs Ilona gyermekorvos 
  Gáborné  Faragó Anita védőnő
  Dr. Poncz Lajos fogorvos 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző
             Sahin-Tóth Jenőné 

 
    

Dzsupin  Imréné  elnök: Köszönti  a  megjelenteket  a  bizottsági  ülést  15.00  órakor  megnyitja. 
Megállapítja, hogy három bizottsági tag megjelent, a bizottság ülése határozatképes. 

A jegyzőkönyv vezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, a jegyzőkönyv hitelesítésére  Borbás Elvira 
bizottsági tagot kéri fel. 

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság a jegyzőkönyvvezető és a hitelesítő személyére 
tett javaslatot 3 igen szavazattal   elfogadta. 

Tájékoztatja a bizottságot, hogy Dr. Külüs Ilona gyermek Monoron van értekezleten ezért kicsit 
később érkezik, javasolja  a 2-es és 3-as napirendi pontok megcserélését.  A következő napirendi 
pontokat javasolja:  1. Fogorvosi tájékoztatás, 2. 2011. évről felnőtt háziorvosi beszámoló, 3. 
2011. évről házi gyermekorvosi beszámoló, 4. 2011. évről védőnői beszámoló, 5. Szemétszedés 
megszervezése, 6. Egyebek.

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság  a napirendi pontokra, azok sorrendjére tett 
javaslatot 3  igen szavazattal elfogadta.

1. Fogorvosi tájékoztatás

Ponczné Popovics  Nagyezsda,  Poncz  Lajos  fogorvos  képviseletében: Monorierdő  lakosainak 
fogászati  ellátását  2012.  január  1-től  a  Dr.  Poncz  Lajos  Kft.  látja  el.  Az  ellátásban  résztvevő 
orvosok: Dr. Poncz Lajos és Dr. Rónyai Balázs Gergő. A rendelés helyszíne: Monor, Balassa u. 23. 
I. em. 1. rendelő. Elmondja a rendelési időt és az elérhetőséget a bejelentkezéshez.  Január 1. óta 
közel  150 páciens  jelent  meg  rendelésükön,  gyermekek  és  felnőttek  egyaránt,  előzetes  időpont 
egyeztetés alapján. Elmondja, hogy mely fogászati beavatkozások ingyenesek illetve fizetősek. Az 
iskolai és az óvodai fogászati szűrővizsgálatokat tavasszal és ősszel tervezik, az egyeztetések még 
folyamatban vannak. A szűréseket az iskolában illetve az óvodában kívánják elvégezni.  Rendelési 
időn kívül fogászati ügyelet is igénybe vehető. 

Dzsupin Imréné elnök: Megköszöni a tájékoztatást. Kérdezi, hogy van-e valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy nincs,  és a következő határozati javaslatot teszi: Monorierdő Község
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Önkormányzatának  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  javasolja  a  képviselő-
testületnek, hogy Dr Poncz Lajos fogorvos tájékoztatását fogadja el.
Kéri a bizottság tagjait, hogy aki egyetért a  határozati javaslattal az kézfeltartással jelezze.
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal  egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot 
hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

 1/2012.(III.13.) EKB
       határozata

Dr. Poncz Lajos fogorvos tájékoztatásáról

Monorierdő Község Önkormányzatának Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy Dr Poncz Lajos fogorvos tájékoztatását fogadja el.

Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke

 2. 2011. évről felnőtt háziorvosi beszámoló
 
Dr. Páczi Antal   háziorvos: Elmondja, hogy a rendelő épülete nagyon rossz állapotban van, több 
repedés is megfigyelhető, a tetőszerkezet elöregedett, a kerítést a rozsda megette. A felszerelés a 
minimális  feltételnek  minden  tekintetben  eleget  tesz,  sőt  lényegesen  túlteljesíti  az  előírásokat. 
Tájékoztatja a bizottságot a felszerelésekről. A betegeket 5 éve egyedül látja el, munkáját segíti két 
felsőfokú ápolási végzettségű nővér és egy szak dolgozó.  Elmondja a rendelési időt és, hogy 2011-
ben összesen mennyi beteg kereste fel. Az ellátás javítása érdekében mindenképpen fontos lenne 
egy új rendelő létrehozása. Akkor már kialakítható lenne a második felnőtt praxis is. Ismeretes az 
ÁNTSZ a jelenlegi rendelőben nem engedélyezi.   

Dzsupin Imréné elnök: Megköszöni a beszámolót. Mindenki tudja, hogy nagyon kellene már egy 
új orvosi rendelő, de pénzhiány miatt még nem megoldható. Bíznak abban, hogy kiírnak pályázatot. 
Kérdezi, hogy van-e valakinek hozzászólása? Megállapítja, hogy nincs,  és a következő határozati 
javaslatot  teszi:  Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy Dr Páczi Antal háziorvos beszámolóját  fogadja 
el.
Kéri a bizottság tagjait, hogy aki egyetért a  határozati javaslattal az kézfeltartással jelezze.
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal  egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot 
hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

 2/2012.(III.13.) EKB
       határozata 

Dr. Páczi Antal háziorvos beszámolójáról

Monorierdő Község Önkormányzatának Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy Dr Páczi Antal háziorvos beszámolóját  fogadja el.
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Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke

   3. 2011. évről házi gyermekorvosi beszámoló  

Dr. Külüs Ilona gyermekorvos: Feladatát házi gyermekorvosként 1990 óta látja el Monorierdőn. A 
praxisához tartoznak 0-18 éves korú gyermekek, de 14 éves koruktól a felnőtt házi orvoshoz is 
átjelentkezhetnek.  Monorierdőn egyre több a beköltözött  és évről-évre nő a  gyerekek száma. A 
rendelésen megjelentek száma 30-40 fő naponta, nagy hangsúlyt fektetnek a prezentív megelőző 
munkára.  Az  újszülötteket  hazajövetelük  után  vizsgálja.  A koraszülött  csecsemők  száma  egyre 
kevesebb. Nagy gondot fordítanak az anyatejes táplálás minél további eléréséért. A veszélyeztetett 
csecsemőket  differenciáltan  gondozzák.  Véleménye  szerint  sikerült  jó  viszonyt  teremteni  a 
kisebbség illetve a nem megfelelő szociális viszonyok között élők között, de vannak anyák akik 
minden igyekezetük ellenére nem mindig fogadják meg a tanácsaikat és többszöri felszólításra sem 
jelennek meg a védőoltásokon. A tanácsadásokra rendszeresen megjelennek a csecsemőkkel és a hat 
éven aluli  gyermekekkel.  Fontos tevékenységük az óvodások és iskolások prezentív vizsgálata.. 
Minden évben elvégzik a 6 évesek iskolaérettségi vizsgálatát és a 8. osztályosok pálya alkalmassági 
vizsgálatát. Évente végeznek szűréseket. Tapasztalat, hogy a szülők nagy része a kiszűrt gyerekeket 
nem viszi el a szakorvosi vizsgálatra. Sok problémát okoz a fejtetvesség. A gyermekek komplex 
egészségügyi  ellátásának javítása érdekében kéri  a   képviselő-testület  támogatását,  a  rendelővel 
kapcsolatos problémák megoldását. 

Dzsupin  Imréné  bizottság  elnöke: Megköszöni  a  doktornőnek,  hogy  az  egészségügyi 
rendezvényeket támogatja és részt vesz benne.  Megköszöni a beszámolót és a következő határozati 
javaslatot  teszi:  Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy Dr. Külüs Ilona  gyermekorvos  beszámolóját 
fogadja el.
Kéri a bizottság tagjait, hogy aki egyetért a  határozati javaslattal az kézfeltartással jelezze.
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal  egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot 
hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

 3/2012.(III.13.) EKB
       határozata

Dr. Külüs Ilona gyermekorvos beszámolójáról

Monorierdő Község Önkormányzatának Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy Dr. Külüs Ilona  gyermekorvos  beszámolóját  fogadja el.

Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke

 4. 2011. évről védőnői beszámoló

Gáborné Faragó Anita védőnő: 2011. évben továbbra is egyedül látta el a két védőnői körzetet 
Monorierdőn, a II. körzetet helyettesítéssel. Elmondja a tanácsadás és fogadóóra rendjét, a védőnői 
körzetek létszámát. 2011-ben az I. körzetben 30 a II. körzetben 20 gyermek született, koraszülés 2 
esetben fordult elő.  Egyre több a külterületen élő családok száma, a II. körzetben nőt a hátrányos
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helyzetű családok száma. Nagy gond a fejtetvesség, oltáselmaradás,  státuszvizsgálatok elmaradása, 
nem kívánt terhesség, terhességmegszakítás magas száma. A szűrővizsgálatokat a törvények által 
előírt rendszerességgel végzi, azonban a szűrések kivitelezéséhez szükséges eszközök hiánya miatt 
a vizsgálat nem teljes. Az iskolában és óvodában 2011 szeptemberétől szigorodott a fejtetvesség 
elleni  védekezés.  A  szűrővizsgálatok  eredményei  azt  igazolják,  hogy  nagy  szükség  van  az 
egészséges  életmóddal  kapcsolatos  iskolai  foglalkozásokra,  tanfolyamokra,  egészségnapokra.  A 
védőnői szolgálatnak helyet adó helyiség nem felel meg az előírásoknak, alapfelszereltsége hiányos. 
Kéri, hogy a térítésmentes fogamzásgátló eszköz, tetűirtószer továbbra is elérhető legyen. Kéri a 
támogatást  egészségnap  és  iskolai  egészséghét  megszervezéséhez,  valamint  a  térítéses 
továbbképzéseken való részvételre. 

Borbás Elvira: Javasolja, hogy a gyermeknapra szervezzék meg az egészségnapot. 

Gáborné Faragó Anita védőnő: Nem egy egy napos rendezvényre gondolt, hanem az iskolán belül 
egy hosszabb egy hétig tartó rendezvényre. 

Borbás  Elvira: Az  egészségügyi  bizottság  keretéből  megvalósítható.  Kérdezi,  hogy  mikor 
szeretnék megvalósítani és mikorra kellene az anyagi támogatás?

Gáborné Faragó Anita védőnő: Áprilisba tervezi. 

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Megköszöni a beszámolót és azt,  hogy több éven keresztül 
egyedül látta  el  a két körzetet.  Kérdezi,  hogy van-e még valakinek hozzászólása? Megállapítja, 
hogy  nincs  és  a  következő  határozati  javaslatot  teszi:  Monorierdő  Község  Önkormányzatának 
Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  javasolja  a  képviselő-testületnek,  hogy Gáborné 
Faragó Anita védőnő    beszámolóját  fogadja el.
Kéri a bizottság tagjait, hogy aki egyetért a  határozati javaslattal az kézfeltartással jelezze.
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal  egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot 
hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

 4/2012.(III.13.) EKB
       határozata

Gáborné Faragó Anita védőnő  beszámolójáról

Monorierdő Község Önkormányzatának Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy Gáborné Faragó Anita védőnő    beszámolóját  fogadja el.

Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke

5. Szemétszedés megszervezése

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Tájékoztatja a bizottságot, hogy a szemétszedést 2012. április 
13-án pénteken 11.00 és 14.00 óra között rendeznék meg, 2012. április 14-én szombaton 10.00 
órától  faluszépítő  programot  hirdettek  meg.  Gyülekező  a  Makkos-parkban  lesz,  az  újságban  is 
megjelent. Kéri a hivatalt, hogy a civil szervezeteknek és a pártoknak a meghívót küldje ki. 
Kérdezi, hogy a tájékoztatáshoz van-e valakinek hozzászólása? Megállapítja, hogy nincs. 
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6. Egyebek

Dzsupin Imréné bizottság elnöke:  A  Monor Kistérség honlapján lehet feltölteni aktualitásokat. 
Monorierdő Község Önkormányzatának Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy az aktuális híreket  a Monor Kistérség honlapján szerepeltesse, ennek 
lebonyolítására bízza meg  Juhász Sándor polgármestert és Vargáné Vass Éva jegyzőt. 
Kéri a bizottság tagjait, hogy aki egyetért a  határozati javaslattal az kézfeltartással jelezze.
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal  egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot 
hozta:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

 5/2012.(III.13.) EKB
       határozata

Monori Kistérségi Iroda tájékoztatásával kapcsolatban

Monorierdő Község Önkormányzatának Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy az aktuális híreket   a Monor Kistérség honlapján szerepeltesse, ennek 
lebonyolítására bízza meg  Juhász Sándor polgármestert és Vargáné Vass Éva jegyzőt. 

Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke

Dzsupin  Imréné  bizottság  elnöke: Kérdezi,  hogy  az  egyebekben  van-e  még  valakinek 
hozzászólása? Megállapítja, hogy nincs az ülést 16.00 órakor bezárja. 

K.m.f. 

Dzsupin Imréné    Borbás Elvira
bizottság elnöke  jegyzőkönyv hitelesítő


